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Anteckningar från möte med Mölndalsåns vattenråd på 

Göteborgsregionen (GR)/Teams den 1 december 2023 
 

 

Närvarande:  Pernilla Övermark (S), Mölndals stad (vice ordf.) 

Ilse Postma, Bollebygds kommun 

Sören Rasmussen (SD), Bollebygds kommun 

Emma Nevander, Härryda kommun  

Erik Lagerström (L), Härryda kommun 

Thomas Hammarlund, Härryda kommun 

Ann Rane, Mölndals stad 

Maria Granath (C), Göteborgs stad 

Inger Kjellberg, Kretslopp och vatten i Göteborg 

Josefine Evertsson, Miljöförvaltningen i Göteborg 

Johannes Barth (S), Lerums kommun 

Lars Gustafsson (C), Lerums kommun 

Leif-Henrik Andersson, Mölndals Kvarnby 

Torbjörn Löfgren, Mölndalsåns Fiskeråd 

Åke Hell, Mölndalsåns fiskeråd 

Johan Jonsson, LRF 

Lilian Samuelsson, Södra skogsägarna 

Ragnar Lagergren, Kontaktperson Länsstyrelsen Västra Götalands län 

Monica Dahlberg, GÄVVF/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

1. Mötet öppnas 

Vice ordf. Pernilla Övermark träder in som mötesordförande i ordförande Bengt 

Johanssons ställe då han inte har möjlighet att närvara. 

Mötets ordförande öppnar mötet. 

2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna godkändes och läggs till handlingarna. 

4. Meddelanden 

Ragnar informerade om att: 
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• Nya vattenförekomstindelningen finns offentligt som alla kommer åt. 

Vattenförekomster 2022-2027 (lansstyrelsen.se) 

• Det nya digitala åtgärdsunderlaget för kommuner har uppdaterats. Digitala 

åtgärdsunderlag (lansstyrelsen.se) 

5. Eventuell revidering av vattenrådets arbetsordning 

Handlingen var utsänd inför mötet och ansågs därmed föredragen.  

Inget behov av revidering framfördes varvid handlingen behålls i sin ursprungliga lydelse.  

6. Status angående åtgärdssamordnare – Thomas Hammarlund, Härryda 

kommun 

Mölndal (Ann Rane), Härryda (Thomas Hammarlund) och GR (Monica Dahlberg) har 

sedan mötet i oktober träffats för att diskutera hur en åtgärdssamordnare f Mölndalsåns 

avrinningsområde skulle kunna anställas.  

De bidrag från kommunerna som diskuterats tidigare på totalt 350 000 kr/år, skulle 

räcka till en tjänst på 20-25%. 

Klartecken har getts från GR att de skulle kunna lösa detta redan under 2024, under 

förutsättning att finansieringen löses, varför denna lösning förordas av ovanstående.  

Det uppdraget skulle i så fall bli en del av någons tjänst på GR.  

Då det redan finns en åtgärdssamordnare för Göta älvs ARO och Säveåns ARO anställd 

på GR (arbetar 50% i vardera) samt annan personal som arbetar med vattenvårdsfrågor 

skulle en åtgärdssamordnare för Mölndalsåns ARO på GR få kollegor som arbetar med 

liknande frågor. 

Förslaget godkändes av vattenrådet. 

Nästa steg blir att beslut tas i kommunerna för att godkänna upplägg och finansiering. 

GR (Monica) tar till nästa möte fram ett förslag till avtal med skrivning att kommunerna 

till en början binder upp sig på tre år för att det sedan ska vara löpande med 

uppsägningstid på ett år. 

7. Presentation av de lokala åtgärdsförslag som Göteborg tagit fram inom 

deras lokala åtgärdsprogram för Mölndalsån inom Göteborgs kommun – 

Josefine Evertsson, Miljöförvaltningen Göteborgs stad 

Josefines presentation bifogas anteckningarna 

Förslaget till åtgärder skickas ut på remiss till bl a vattenrådet till våren 2024. 

Göteborg kommer att ta initiativ till dialog med övriga kommuner inom ARO. 

Beslut kommer troligen hösten 2024. 

Tidplan/Handlingsplan kommer att kopplas till åtgärdsförslagen men måste då in i 

budget. Är ännu inte beslutat på vilken nivå inom staden det ska beslutas. 

8. Genomgång av presentationen som tagits fram för att informera politiken i 

kommunerna om vattenrådet – Michael Nilsson, SNF  

https://ext-geoportal.lansstyrelsen.se/standard/?appid=fe22d1641b0d4ad884d824ac52e763c0
https://ext-geoportal.lansstyrelsen.se/arcgis/apps/storymaps/collections/4b2c652f971e4618a8be3a6b0ea63158?item=1
https://ext-geoportal.lansstyrelsen.se/arcgis/apps/storymaps/collections/4b2c652f971e4618a8be3a6b0ea63158?item=1
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Punkten skjuts upp till nästkommande möte, då Michael inte hade möjlighet att närvara 

vid detta möte. 

 

9. Rapportering från vattenrådets pågående projekt, vad har hänt sedan sist? 

o Politikerutbildning (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

- Tidplan för kommunerna: 

Har vid tidigare möte ansetts rimligt att politikerutbildningarna utförs hösten 

2023 för att få med nya politiker.  

Michael och Torbjörn besökte den 27 september kommunstyrelsen i Mölndal. Vid 

tillfället var även presidierna för några andra nämnder med.  

Hade önskat ytterligare fokus på vad som behöver göras i Mölndal. 

Härryda skulle behöva besök igen och bl a tydliggöra skillnad i uppdrag mellan 

vattenråd och vattenvårdsförbund. 

Bollebygd skulle behöva informera politikerna, Peter har i uppdrag att boka in det. 

Kommunernas politiska representanter i vattenrådet får i uppdrag att boka in 

tider i sina resp kommuner. 

o Våtmarker 

Till nästa möte uppdras åt Emma och Michael att ta fram förslag på vilka 

våtmarker i Härryda, utgående från utförd våtmarksinventering, som skulle vara 

mest värdefullt att restaurera och vilken man i så fall skulle börja med. Kan vara 

bra att börja med någon på mark som ägs av Härryda kommun, då man har 

rådighet över den.  

Skulle ha många positiva effekter så som; vattenuppehållande effekt, minska 

läckage av CO2 och gynna biologisk mångfald. 

Viktigt med samarbete mellan vattenrådet-markägare-Länsstyrelsen och 

Skogsstyrelsen. 

Föreslås att bjuda in dessa parter samt konsulten som utförde inventeringen till 

en träff där man tittar på någon våtmark och informerar om nyttan med 

återvätning och vilka bidrag som kan sökas. 

o Skyltprojekt (Michael Nilsson (SNF), Ulrika Ljungman/Emma Nevander (Härryda), 

Michael Slätt (Mölndals), Josefine Evertsson (Göteborg) Axel Lindqvist (Lerum), 

Matilda Lindström, Bollebygd) & Monica Dahlberg (GR)).  

Resp kommunrepresentant i gruppen har nu ansvar för att se över skyltplatser, 

skyltinnehåll, storlek på skyltar, behov av skyltställ m.m. och kommunicera det 

med Michael som gör själva skyltunderlagen och Härryda ansvarar för den 

gemensamma upphandlingen. 

Skyltarnas placering är klart för Mölndal och Göteborg. I Härryda ska Michael och 

Ulrika ut och titta inom kort för att hitta lämpligaste platserna. 

o Besöka mindre vandringshinder 

- Finns förslag på något att besöka i vår? 

Besök vid nya fiskvägen Stensjön/Grevedämmet samt Forsåker till våren 

https://vattenradivast.se/download/18.32d3406a188bdc568be97e4/1687247417320/Rapport%20Kartl%C3%A4ggning%20av%20p%C3%A5verkade%20v%C3%A5tmarker%20i%20H%C3%A4rryda%20kommun.pdf
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Besök vid Mölnlycke fabriker i september. 

 

 

10. Övriga planerade aktiviteter/projekt för vattenrådet inkl. idébank för 

framtiden. 

o Titta på nya fiskvägen vid Hindås när den är klar – tidplan? 

Frågan skjuts framåt. Arbete pågår med tillståndsansökan och att hitta 

finansiering.  

o Reduktionsfiske av flodkräftor vis Risbohult 

Niklas Wengström, Sportfiskarna, har inkommit med ett förslag om att 

reduktionsfiska bort signalkräftorna i Risbohult reservatet.  

Sportfiskarna har observerat att kräftorna stressar och försöker äta 

flodpärlmusslorna i reservatet. Niklas har pratat med förvaltaren 

Västkuststiftelsens nya naturvårdschef som tycker idén är bra. Åtgärden lär ta tid 

men om man inte prövar så får man aldrig veta om det fungerar.  

(Diskuterades inte vid detta möte då Niklas inte kunde delta på mötet) 

o Finns fler förslag? 

 Bjuda in till träff kopplat till återvätning av våtmarker (se ovan).  

Lilian och Emma får i uppdrag att ta fram förslag till upplägg. 

11. Bordet runt – Information och reflektion från vattenrådets representanter om 

vad som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör 

Mölndalsåns ARO (Stående punkt) 

Mölndals stad 

Ann informerar om att: 

• Arbeten vid Forsåker: Under v 47 drar vi upp spont i ån nedströms Diagonalbron. Vi 

kommer då ha minflöde och pumpa vattnet förbi arbetsområdet för att undvika 

grumling. Vi har avvaktat med detta arbete till efter lekperioden och Länsstyrelsen är 

informerade om åtgärderna. Annars kommer inga arbeten ske i ån förrän i april då vi 

kommer sponta vid Övre damm för att leda in vattnet i den nya konstruktionen. 

Vi håller på att ta fram en förbättrad lösning för ålyngelledare längs kommande 

åränna och kollar även på hur vi ska fånga upp ålyngel vid Diagonalbron under 

byggtiden. 

• Miljögiftsundersökningar vid Grevedämmet: Undersökningar i förstudien är klar. 

Mölndals stad kommer med stor sannolikhet söka statligt bidrag för att fortsätta med 

en huvudstudie. Undersökningen är gjord mellan järnvägen och norra fåran. Analyser 

på jord, grundvatten, porluft och sediment i ån. Föroreningar av metaller och olja 

inom området och i ån. 

• Mölndalsån: Projektet pågår. Vi bygger klart fiskvägen i norra Grevedämmet och 

kommer som det ser ut idag vara klara med de stora arbetena vid årsskiftet och göra 

finplaneringen under våren. 
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• Arbetet med att ta fram underlag för ett lokalt åtgärdsprogram (LÅP) för Mölndalsån 

(från samflöde med Kålleredsbäcken till kommungräns Gbg) fortskrider. 

 

• Bygg- och miljöförvaltningen har begärt svar från Trafikverket avseende hur 

trafikdagvatten från E6 omhändertas och renas för att minska påverkan på 

Kålleredsbäcken och Mölndalsån och öka möjligheter till att miljökvalitetsnormerna för 

vatten ska uppnås. Ärendet hänger delvis samman med pågående Järnvägsplan för 

Pilekrogen.  

Mölndals kvarnby 

Leif-Henrik informerar om att: 

• Ska åtgärda skibordet vid L Härsjöns dämme så att sjön ska hålla en konstant nivå. 

Tyvärr svårt med fiskväg där då det är så mycket berg runt dämmet. 

• Har med hjälp av Medins testat hur ån reagerar vid Risbohult vid olika flöden. 

• Vid mötet var det 68% vatten i systemet. 

Göteborgs stad 

Inger (Kretslopp och vatten) informerar om att: 

• Man yttrat sig över förslaget till vattenskyddsområde för Nedsjöarna. Tyckar det är för 

lite med 100-150 meters kantzon. 

• Kommer att söka för vattenskyddsområde för Mjörn inom Säveåns ARO. 

Josefine (Miljöförvaltningen) informerar om att: 

• Har tagit fram ett kartverktyg ”Vattenkartan” för hela kommunen. 

• Kommer att genomföra ett stadengemensamt utbildningspaket om vatten för alla 

berörda förvaltningar. 

• Arbetar inför tillståndsansökan för ekologiskt funktionell kantzon söder om Liseberg. 

Härryda kommun 

Thomas informerar om att: 

• Samhällsbyggnadssektorn satsar på utbildning om dagvatten för alla verksamheter i 

kommunen. 

Emma informerar om att: 

• Frågar om det finns intresse att dra utbildningsmaterialet som Thomas nämnde för 

vattenrådet? – Ja. 

• Thomas och Emma arbetar på den nya ÖP:n. Ska inom det arbetet också tas fram en 

ny naturvårdsplan med förslag till åtgärder och kompensationsåtgärder.  

Mölndalsåns fiskeråd 

Torbjörn informerar om att: 

• Fiskevårdsområdet för Mölndalsån kommer att delas upp i en västra och en östra del. 

Delning vid Snokered (Chalmers golfklubb). 

• Viktigt att kalkningen följs upp, vill att en ny kalkningsplan tas fram. 
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Thomas frågar om någon hört något om att strandskyddet föreslås luckras upp? 

Ann: Det finns som förslag i SOU (2023:72) ”En enklare hantering av vattenfrågor vid 

planläggning och byggande” på nästan 1000 sidor.  

Ilse: Tipsar om att sammanfattningen är bra. 

12. Hemsidan www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad (Stående punkt) 

Föreslogs att presentationen som hålls för kommunerna spelas in och läggs på hemsidan. 

Monica uppmanar att komma in med synpunkter och förslag till ny information att lägga 

upp på hemsidan, går bra att göra även mellan mötena om man kommer på något. 

13. Mötestider för vattenrådet 2024 

Möten bestämdes till: 

• Fredagen den 19 januari kl. 9-12 

• Fredagen den 8 mars kl. 9-12 

• Fredagen den 31 maj kl. 9-12 

• Fredagen den 27 september kl. 9-12 

• Fredagen den 29 november kl. 9-12 

14. Övriga frågor 

• Torbjörn lyfter att det känns som att det är på G att få saker gjordanu, bra! 

• Ragnar visade film om Digitala åtgärdsförslag, se länk under pkt 4 ”Meddelanden”. 

15. Nästa möte 

Kommande möten: 

• 19 januari 2024 kl. 09:00-12:00 på Göteborgsregionen (GR), Anders Personsgatan 8 i 

Göteborg 

 

/Monica Dahlberg, sekr. 

file://///grfs01.gr.to/avd/Miljösam/10_Vattenråd/Vattenråd%20Mölndalsån/Ant%20Mölndalsåns%20VR/www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad

